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INFORMACE 
O ČINNOSTI 
ORGÁNŮ 
MĚSTSKÉHO 
OBVODU 
 V OBDOBÍ 1. 4. Až 20. 6. 2021
 Rada městského obvodu 
Ostrava-Pustkovec se sešla 
celkem na pěti schůzích 
a vydala 53 rozhodnutí

Na schůzi 21. 4. rozhodla o uzavření 
smlouvy o dílo s firmou Marius Peder-
sen, a.s., která podala nejvýhodnější 
nabídku údržby veřejné zeleně v částce 
511 162 Kč. Rada také projednala cenové 
nabídky o provedení stavebně technického 
průzkumu budovy č. 26 a přijala cenovou 
nabídku Ing. Radima Sležka – 30 000 Kč. 
Rada vyslovila nesouhlasné stanovisko 
k žádosti majetkového odboru Magistrátu 
města Ostravy o zpevnění povrchu účelové 
komunikace na parcelách 4685/85 a 4702 
v katastrálním území Pustkovce se zámě-
rem města svěřit tento úsek do správy ob-
vodu. Projednala návrh sdružení Pustko-
vec pro život týkající se estetizace zahrady 
úřadu a pověřila starostu MO, aby vyzval 
společnost Techinvest k účasti autorského 
dozoru. Na schůzi 17. 5. rada doporučila 
zastupitelstvu schválit peněžitý dar Mateř-
ské škole Makovského ve výši 8 000 Kč. 
31. 5. rozhodla o záměru pronájmu budovy 
č. 26 pro účely sportu, kultury nebo práci 
s mládeží. V tomto období se rada zabý-
vala častými žádostmi a připomínkami 
občanů, sdělením přijatých rozhodnutí ža-
datelům rada pověřila starostu MO.

 Zastupitelstvo městského 
obvodu Ostrava-Pustkovec

Zastupitelstvo se v tomto období sešlo 
pouze jednou a přijalo 12 usnesení.

Zastupitelstvo se rozhodlo podpořit 
Mezinárodní festival dětské a student-
ské multimediální tvorby pořádaný Os-
travskou univerzitou finančním darem 
15 000 Kč s příslibem veřejné prezentace 
MO a uspořádání akce v rámci festivalu 
v katastru Pustkovce. Dále zastupitel-
stvo souhlasilo se směnou pozemků parc. 
č. 4222/1 a 4223/1 v majetku města za 
část pozemku parc. č. 4219/1 v majetku 
žadatele K2. Zastupitelstvo také projed-
nalo rekonstrukci vodovodu na ul. 17. lis-
topadu a projekt předložený společností 
HydroIdea s.r.o. a souhlasí se stavebním 
záměrem a umístěním liniové stavby dle 
dokumentace a s ní spojeným návrhem 
na odstranění, kácení a ořezu dřevin dle 
výčtu „Inventarizace zeleně“ technické 
zprávy předloženého projektu.

Bližší informace ze zasedání a po-
drobný zápis z průběhu najdete na strán-
kách www.ostrava-pustkovec.cz.

VELKO- 
OBJEMOVÉ 
KONTEJNERY

V podzimním období budou velkoobje-
mové kontejnery v Pustkovci postaveny na 
obvyklých místech ul. Krásnopolské, před 
rod. domkem č. 329/6b na rozšířeném zpev-
něném prostranství a v dolní části u pustko-
veckého rybníku. Na těchto místech VOK 
najdete v termínu od 10. 9. do 13. 9. 2021. 
Přistaveny budou jako vždy v pátek odpo-
ledne a odvezeny v pondělí ráno. O umís-
tění kontejnerů budete předem informováni 
rozhlasem a plakáty na vývěskách. Zároveň 
žádáme občany, aby do VOK na zeleň umís-
těného u budovy úřadu nevhazovali větve 
ani jiné, byť dřevěné, předměty.

Rozšíření 
kontejnerů 
na olej

V nejbližší době bude možno odložit 
použitý jedlý olej z domácností na 10 
místech separovaného odpadu společnosti 
OZO Ostrava, a to: na ul. B. Nikodéma 
v jeho dolní části, u pustkoveckého ryb-
níka, na ul. K.Aksamita, na dolní části 
rekonstruované Pustkovecké, u budovy 
úřadu na ul. Pustkovecké, na ul. Krásno-
polské, ul. plk. R. Prchaly, na ul. K Oko-
vici, na ul. Pustkovecké – u staré HZ, na 
ul. Na Makytůvkách. Občané mohou na 
těchto místeh odložit použitý olej v plas-
tových obalech do černých nádob s oran-
žovým víkem. Děkujeme.

ÚPRAVA PUSTKOVECKÉHO 
SPORTOVIŠTĚ

Stačilo pár vozíků zeminy, štěrku, válec a několik brigádnických hodin, aby se pustko-
vecké hřiště proměnilo k lepšímu.
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SLOVO 
STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,

snad již brzy skončí doba neustále se mění-
cích vládních nařízení a náš život se konečně 
vrátí do normálu. Více než rok jsme všichni 
byli ochuzeni o obvyklý osobní i veřejný život. 
Čím vším jsme museli projít, už bylo řečeno 
mnohokrát. Chtěl bych však zmínit, že na úřadě 
městského obvodu Pustkovec jsme se snažili, 
abychom i v době pandemie dodrželi většinu 
povinností a závazků k našim spoluobčanům. 
Naši jubilanté dostávali od nás obvyklé dárkové 
balíčky, které měli přichystané v budově úřadu, 
a nezapomněli jsme ani na svátek matek, kdy 
jsme drobným darem obdarovali naše ženy nad 
70 let. Taktéž různé jiné pracovní aktivity pokra-
čovaly podle plánu. Jak jste si již mnozí všimli, 
úpravy prostoru části plochy u úřadu městského 
obvodu Pustkovec značně pokročily. Je zapo-
třebí ještě zpevněnou plochu doplnit mobiliářem 
a upravit zeleň, včetně osazení okrasnými keři. 
Nové místo k odpočinku má být dokončeno dle 
projektu do konce měsíce září 2021. Započala 
také plánovaná rekonstrukce nízkotlakového 
plynového řadu v dolní části Pustkovce, která 
je nutná, ale bohužel také našim spoluobčanům 
po nějaký čas způsobí řadu problémů a těž-
kostí. Realizace se dotkne obyvatel ulic Bludná, 
K Okovici, Na Makytůvkách, Bedřicha Niko-
déma a částečně obyvatel ulice 17. listopadu. 
Rekonstrukce bude provedena včetně přípojek 
u nemovitostí, které nemají umístěn HUP a ply-
noměr tak, aby byl přístupný, tedy na hranici po-
zemku. O harmonogramu prací budou obyvatelé 
ulic předem informováni. Dovolím si obyvatele 
jmenovaných ulic požádat o pochopení situace, 
která určitým způsobem ovlivní jejich bydlení.

Na závěr vám všem přeji do nadcházejícího 
období léta mnoho krásných, slunných a teplých 
dnů a hlavně šťastný návrat domů z dovolených 
a prázdninových pobytů. Toto období bude do-
provázeno také dalším rozvolňováním karan-
ténních opatření, a to si přejeme asi všichni ze 
všeho nejvíc.

Stanislav Pyš,
starosta městského obvodu Pustkovec

 V dolní části Pustkovce ve dnech 1. 
června až 31. září 2021 bude probíhat 
plánovaná rekonstrukce nízkotlakového 
plynovodu. 

Rekonstrukce se bude provádět na 
místních komunikacích III. a IV. třídy 
za určitého omezení dopravy, které 
bude regulováno dočasným doprav-
ním značením. Podle harmonogramu 
rekonstrukce plynového řadu bude do-
cházet k částečným nebo úplným uza-
vírkám ulic Na Makytůvkách, K Oko-
vici a Bludná, a tím i ke komplikacím 
s dopravní obslužností. Během výkopo-
vých prací bude v této lokalitě zajištěn 
průjezd všem složkám integrovaného 
záchranného systému.

Práce na př ípojkách k rodin-
ným domkům započnou dle indivi-
duální domluvy již 

1. června 2021. Rekonstrukce plyno-
vého řadu na veřejné komunikaci bude 
započata 14. června 2021 na ulici B. 
Nikodéma a od 12. července bude po-
kračovat na ulici K Okovici až po ulici 
17. listopadu a ulici Bludnou. V ulici 
Na Makytůvkách začne rekonstrukce 
11. srpna 2021 a potrvá do konce měsíce.

Povrch všech pozemků dotčených re-
alizací bude po ukončení prací uveden 
do původního stavu. Rozsah konečných 
úprav povrchů bude projednán s vlast-
níky pozemků.

Vedení městského obvodu žádá ob-
čany o pochopení komplikací spojených 
s průběhem rekonstrukce, především 
s omezením dopravy a příjezdem k do-
mům, a také menšími výpadky v dodáv-
kách plynu. Žádáme naše občany, aby 
během rekonstrukce využívali blízkých 

parkovišť na ulici Jana Šoupala 
a parkoviště u Penny.

Rekon s t r u kc i  p ly-
n ové h o  ř a d u  p r o -

vádí stavební firma 
HOMOLA. O har-

monogramu sta-
vebn ích prací 
budou zaměst-
n a nc i  f i r my 
naše občany 
průběžně in-
formovat.
 Děkujeme za 
pochopení.
Stanislav Pyš,  
starosta měst-
ského obvodu

Plánovaná rekonstrukce 
nízkotlakového plynovodu

� Pokračující�úpravy�veřejného�prostranství�u úřadu�městského�obvodu.
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V minulých číslech zpravodaje jsme vás 
seznámili s vizualizacemi nové možné 
podoby venkovních prostor horní části Pust-
kovce, kterou v rámci semestrálního zadání 
vypracovali studenti architektury VŠB-
-TUO. Spolupráci s katedrou architektury 
inicioval Ing. Lubomír Bajgar, člen rady 
městské obvodu Pustkovce, se záměrem 
zkvalitnit estetiku a účelnost urbanismu 
v Pustkovci. Studenti pod pedagogickým 
vedením Ing. arch. Dušana Rozsypala 
přistoupili k zadání velmi zodpovědně, 
seznámili se s historií Pustkovce, důkladně 
prozkoumali prostředí i jeho návaznost na 
okolní přilehlé obvody Ostravy. Nyní na 
Katedře architektury vypracovali pro Pust-
kovec další projekty řešící úpravy a účelné 
rozvržení prostoru v okolí staré hasičské 
zbrojnice na ulici Pustkovecká a Hrázka 
a oblast před kostelem sv. Cyrila a Metoděje 

v kontextu plánované zástavby na soukro-
mých pozemcích a úpravy komunikací 
křižovatky ulic Pustkovecká a 17. listopadu.

V červnovém čísle vás seznámíme s pro-
jektem absolventky Ing. arch. Jany Veče-
řové, která nám ke svému návrhu řekla:

„Území Pustkovce se skládá ze dvou 
částí, první částí je původní zástavba ro-
dinných domů vznikající kolem historické 
místní cesty, která se dále napojovala na 
starou císařskou cestu. Druhá část obce se 
skládá ze sídlištní zástavby, jež vznikala od 
70. let 20. století.

Vznik Pustkovce jako samostatného 
městského obvodu se datuje do roku 1990. 
Z původního rázu vesnice a jeho přileh-
lého okolí zbylo jen pramálo. Obyvatelům 
Pustkovce bylo zabráno v blízkém okolí 
obce přes 300 ha pozemků. Na těchto po-
zemcích vyrostla dnešní Hlavní třída, Vy-

soká škola báňská – Technická univerzita, 
Domov Slunečnice a vozovna dopravního 
podniku. Zkázu původního vzezření obce 
dokonala výstavba dvou sídlišť, Pustkovec 1 
a Pustkovec 2, a stavebních obvodů 4, 7 a 8. 
Kvůli bytové zástavbě bylo zbouráno 30 
obydlí, hospodářské zařízení, hřbitov, ryb-
ník a mnoho dalšího.

V roce 1998 vznikl na místě zrušeného 
rybníka kostel sv. Cyrila a Metoděje, v okolí 
kostela zůstaly nevyužívané plochy, které 
rozdělují historickou zástavbu rodinných 
domů od sídlištní zástavby a vzniká tak hlu-
ché místo. Dalším problémem tohoto území 
je rušná silnice 17. listopadu a na ní ležící 
velká křižovatka. Silnice protíná toto území 
na dvě poloviny a degraduje se tím celý ve-
řejný prostor před kostelem. Dnes je před 
kostelem nedůstojné parkování a samotný 
vstup do kostela je utopen. Účelem bylo 
tento prostor propojit i s přilehlým parkem. 
Chtěli jsme vytvořit nové pomyslné cent-
rum obce, které Pustkovci chybí, a umož-
nit bezpečnější propojení levé a pravé části 
Pustkovce. Území jsme zastavěli nízkou 
bytovou zástavbou, aby nekonkurovala ro-
dinným domům.“ 

-dej-

URBANISMUS PUSTKOVCE
Ve�snaze�o zkvalitnění�životního�prostředí�občanů�Pustkovce�řeší�rada�a za-
stupitelé�obvodu�otázky�revitalizace�parku�a jiných�nezastavěných�ploch,�
rekonstrukce�objektů�a budov�a zabývají�se�plány�nové�zástavby.�Jejich�roz-
hodování�je�ovlivněno�vždy�celou�řadou�faktorů�–�ekologie,�zákon,�obecná�
prospěšnost,�financování�a mnoho�dalších.�Realizace�projektů�je�proto�zdlou-
havá�a mnohdy�těžko�realizovatelná.�Aby�však�vůbec�nějaký�projekt�mohl�
být�realizován�a prosazován,�musí�vzniknout�plán.�

BYTOVÝ DŮM

-� PARTER�
KOMERČNÍ�
PROSTORY

-� 3 PODLAŽÍ
-� PLOCHA�520�m2

-��OBJEM�4 680�m3

PARKOVIŠTĚ

-� 52�MÍST�OSOBNÍ�
AUTOMOBIL

-� 2 MÍSTA�
INVALIDA

-� PLOCHA�1530�m2

PROSTOR PŘED 
KOSTELEM

-� 3 ELIPSOIDY�SLOUŽÍCÍ�
JAKO�VYVÝŠENÉ�
ZÁHONKY�A MÍSTA�
K SEZENÍ

-� PLOCHA�1590�m2

RYBNÍČEK

-� ZPŘÍJEMNĚNÍ�
MÍSTA�KOLEM�
HISTORICKÉHO�
BLUDNÉHO�KAMENE

-� ODKAZ�NA�HISTORII
-� PLOCHA�375�m2�

HLOUBKA�cca�1,5 m
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�Jaký�je�váš�pohled�na�urbanismus�sate-
litních�„vesnic“/obvodů�Ostravy,�myslíte�
si,�že�je�jejich�původní�ráz�spíše�potlačo-
ván,�nebo�se�jej�město�snaží�zachovat?�

V rámci Vize prostorového rozvoje 
Ostravy, kterou jsme zpracovali v minulém 
roce a která je do konce léta k vidění v našem 
výstavním prostoru Za výlohou na adrese Ná-
dražní 17 ukazujeme, jaké jsou hodnoty a po-
tenciály města. Patří mezi ně i nejstarší části 
vesnic. Uchování jejich charakteru je beze-
sporu klíčové pro kvalitní rozvoj města. Jako 
vnějšímu pozorovateli se mi dříve zdálo, že si 
obvody této hodnoty spíše neváží a nevědomě 
na ní parazitují. Nyní, i podle vyjádření ně-
kterých starostů, si obvody tyto hodnoty lépe 
uvědomují a učí se s nimi pracovat. Podobně 
je na tom i přístup města, které se například 
snaží redukovat nepřiměřený rozvoj vesnic-
kých celků územním plánem.

�Jak�konkrétně�přistupuje�MAPPA�k to-
muto�geniu�loci�bývalých�samostatných�
obcí?�

Charakter historických vesnic je dán ne-
jen měřítkem zástavby, strukturou veřejných 
prostranství a přiměřeným mobiliářem, ale 
také vhodným propojením s městem a okolní 
krajinou. Pustkovec je jedinečný tím, že ob-
raz vesnice je doplněn panoramatem moder-
nistického města porubských sídlišť. Tvoří 
tak dohromady s Porubou, Třebovicemi 
a Svinovem jedno pestré obytné centrum. 
V zadání pro konkrétní projekty se snažíme 
genius loci rozvíjet, aby se lépe naplnil po-
tenciál lokality.

� Nevnímáte� konkrétně� v  Ostravě� in-
vestiční�disproporci�financování�velkých�
projektů�(budovy�univerzit,�MSIC,�filhar-
monie,�sportovní�stadiony�a haly�ad.)�a fi-
nancování�oprav�a úprav�právě�těchto�Os-
travou�pohlcených�lokalit,�na�něž�městu�
pak�nazbývá?

Údržba města a velké investiční projekty 
jsou dva stejně důležité úkoly udržitelného 
rozvoje měst. Není možné říct, že jedno je více 

důležité než druhé. Primárním problémem je, 
že si vůbec musíme vybírat. Je to z toho dů-
vodu, že města nejsou dostatečně efektivní, 
jsou málo hustá a velkou část financí město 
„projí“ na vlastním provozu. Pokud tedy 
chceme kvalitnější a udržovanější veřejná 
prostranství, musíme v první řadě hledat způ-
soby, jak plánovat město efektivněji. Upozor-
ňovat na tento problém a hledat cesty je určitě 
jedním z důležitých úkolů MAPPA. Projekty, 

jejichž význam překračuje hranice Ostravy, 
jako je např. koncertní sál, zvyšují prestiž 
města a v konečném důsledku zvyšují kva-
litu bydlení i ve všech městských obvodech.

�Jak�hodnotíte�projekt�studentů�Katedry�
architektury�VŠB-TUO�pro�Pustkovec?�

Je skvělé, že městský obvod spolupracuje 
s Katedrou architektury. Je možné takto hle-
dat neotřelé nápady a získat projekty, které 
mohou ukazovat na problémy a potenciály 
místa. Podnítit potřebu po budoucí proměně 
území je důležitější než konkrétní řešení. 
Cílem studentských prací je primárně výuka 
budoucích architektů, a ne tvorba realizova-
telných projektů pro město. Tento účel práce 
bezezbytku naplňují, protože si díky nim mů-
žeme klást další otázky. Například, jak má vy-
padat ulice 17. listopadu, kde mají být dětská 
hřiště, jak propojit předprostor kostela a okolí 
bludného balvanu, jak regulovat zástavbu po-
dél ulice, jakou náplň má mít předprostor kos-
tela sv. Cyrila a Metoděje a spoustu dalších.

� Může� ateliér� MAPPA� pomoci� tomuto�
projektu?

Zvláště v případě takto konkrétního území 
je možné zjišťovat názor obyvatel, kteří 
v okolí bydlí nebo tato veřejná prostranství 
navštěvují. To vše může být podkladem pro 
zadání architektonické nebo urbanistické stu-
die, případně otevřené soutěže. Pokud bude 
městský obvod iniciovat takovéto záměry, 
městský ateliér MAPPA rád nabídne pomoc 
se získáním kvalitního návrhu.

-dej-

 Oslovili jsme Ing. arch. Pavla Řiháka z Městského ateliéru prostorového 
plánování a architektury (MAPPA) a zeptali jsme se na jeho názor související 
s plánovaným rozvojem urbanismu obecních lokalit podobných Pustkovci

  Městský ateliér prostorového 
plánování a  architektury je pří-
spěvkovou organizací statutár-
ního města Ostrava, která tvoří 
vizi stavebního rozvoje města 
a koordinuje urbanistické projek-
ty na jeho území. Organizace byla 
zřízena k 1. červenci 2019.

  Úkolem MAPPA je práce na 
rozvojových a  urbanistických 
projektech a kultivace veřejného 
prostoru v Ostravě.
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Sezóna začala.
Jaro se pomalu blíží k létu a hasiči mají 

spoustu práce. Po dlouhé odmlce se rozjíždí 
sportovní sezóna. Začátkem jara ještě pro-
bíhaly on-line tréninky a děti plnily indivi- 
duální tématické úkoly. Mezi ně patřila např. 
interaktivní dobrodružná hra, která děti 
a případně i jejich doprovod provedla celým 
Pustkovcem. Děti se ve hře seznámily s důle-
žitými či historickými místy v rámci našeho 
obvodu. Také jsme připravili akci Vajíčkov-
ník, kdy děti individuálně, s odkazem na ve-
likonoční svátky, ozdobily strom u bludného 
balvanu překrásnými malovanými vajíčky. Na 
to plynule navázala akce Ukliď své okolí. Ro-
diče s dětmi mohli např. při cestě k Vajíčkov-
níku uklidit nepořádek okolo svého bydliště. 

S následným pomalým rozvolňováním 
mohli naši mladí hasiči konečně vypnout po-
čítače a z on-line tréninků začít společně spor-
tovat a trénovat. Okamžitě tak začala příprava 
na sportovní sezónu. První závod, a rovnou 
okresní kolo celostátní hry Plamen, proběhl 

23. května v Nové Vsi. Družstvo mladších se 
po velkém boji umístilo na celkovém 2. místě. 
Družstva starších A i B také podala skvělé 
výkony a umístila se na 6. a 9. místě. Naše 
mladé hasiče čekají ještě závody v Krásném 
Poli, Hrabové, Plesné a hlavně 20. června 
u nás v Pustkovci. Soutěžit se bude ve štafetě 
a požárním útoku. Všichni jste zváni, protože 
podpora se jako vždy bude hodit.

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ PUSTKOVEC

Náš sbor letos oslaví 125 let od zalo-
žení. Pevně věříme, že nám situace dovolí 
řádně a s úctou toto výročí oslavit. V srpnu 
či v září také plánujeme uspořádat valnou 
hromadu sboru. V rámci přípravy na zá-
vodní sezónu jsme vlastními silami pro-
vedli úklid a likvidaci travního porostu 
na části škvárového oválu na pustkovec-
kém sportovišti. Stejně tak provádíme 
i pravidelné sekání trávy kolem hasičské 
zbrojnice a přilehlé louky. U příležitosti 
76. výročí osvobození Pustkovce jsme 
položili kytici k pomníku padlých ve II. 
světové válce a uctili tak jejich památku. 
V pátek 30. dubna jsme se vydali do lesa, 
kde jsme po dohodě s místním hajným vy-
brali strom na tradiční májku. Tu jsme také 
večer postavili v areálu hasičské zbrojnice. 
Epidemická situace nám však dovolila 
oslavit svátky jara pouze v úzkém kruhu 
zásahové jednotky. Kácení májky na konci 
května jsme spojili s malou oslavou Dne 
dětí. Mladí hasiči obdrželi drobné odměny 
a opekli si u hasičárny buřty. 
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V návaznosti na uvolňování nařízení 
se začalo př ipravovat také družstvo 
mužů. První letošní závody proběhly 
v sobotu 29. 5. na pustkoveckém hřišti. 
Jednalo se o závody okresního kola. 
Soutěž proběhla v kategorii dorostenci, 
dorostenky, muži a ženy. Našim mužům 
se zadařilo a z 2. místa postoupili do 
krajského kola v požárním sportu, které 
bude 19. června ve Vrbně pod Pradědem. 
V této kategorii je to po delší době pro 
náš sbor velký úspěch. V červnu také za-
čne závodní sezóna v požárních útocích. 
Naše soutěž O putovní pohár městského 
obvodu Pustkovec se po dlouhých jedná-
ních stala součástí seriálu závodů Morav-
skoslezské ligy v požárním útoku. Tyto 
závody se uskuteční v sobotu 24. čer-
vence na hřišti v Pustkovci. Přijďte se 
podívat na kvalitní požární útoky a vy-
bičujme společně naše borce k co nej-
lepšímu výkonu!

Jednotka je v neustálé permanenci. Ne-
jenže probíhá kontinuální školení všech 
členů, ale 3 noví členové se zúčastnili 
vstupního školení k získání odbornosti 
hasič, a to v Ústřední hasičské škole 
v Jánských Koupelích. Další člen naší 
jednotky si na kurzu navíc prohloubil 
svou odbornost při výcviku motopilařů. 
Samozřejmostí jsou i výjezdy k zásahům. 
Vyjíždíme k požárům, mimořádným sta-
vům v souvislosti s poryvy větru a příva-
lovými dešti. Ve spolupráci s městským 
obvodem stále probíhá dezinfekce obec-
ního mobiliáře.

Pevně věříme, že z hlediska karantény 
to nejhorší máme za sebou a že další akce 
i oslavy našich 125 let už zažijeme společně 
s vámi všemi, kteří i v této době tu naši 
dobrovolnou činnost oceňujete.

Pavel Tichý,
starosta SDH Pustkovec
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Kvůli ukládání tříděného odpadu do 
specializovaných kontejnerů na papír, sklo 
a plasty dochází dokonce i k hádkám! Ob-
čané žijící v místech, kde jsou tyto kon-
tejnery umístěny, nelibě nesou, že do nich 
vkládají tříděný odpad i lidé, kteří v dané 
části obvodu nežijí. Dokonce se stává i to, že 
místní tyto kontejnery hlídají a s argumen-
tem, že zmíněné nádoby jsou určeny pouze 
pro daný bytový dům, odhánějí ty, kteří sem 
tříděný odpad přinesou. Poměrně často tyto 
rozbroje vzplanou mezi obyvateli rodinných 
domů a lidmi z blízké bytové zástavby, jimž 
vadí, že spoluobčané z rodinných domů vha-
zují svůj tříděný odpad například do „jejich“ 
kontejneru na sklo. A trvají na tom, aby „své“ 
sklo ukládali do popelnic na komunální od-

pad u svého domu. V podstatě je tedy nabá-
dají k tomu, aby netřídili…

Na dotaz, jak tuto situaci řešit a jak vy-
jít vstříc lidem, kteří opravdu třídí a jsou 
ochotni s vytříděným odpadem zajít i o kus 
dál, protože specializované kontejnery nemají 
v těsné blízkosti svého bydliště, odpovídá 
Vladimíra Karasová z odpadové společnosti 
OZO Ostrava.

„Obyvatelé Ostravy si bohužel velmi často 
neuvědomují, že nádoby na odpad, které jsou 
ve městě k dispozici, jsou zde pro všechny 
občany města. Není to tak, že by byly určeny 
jen pro obyvatele jednoho konkrétního by-
tového domu nebo ulice. Nikdo tedy nemá 
právo odhánět od kontejneru určeného k se-
paraci odpadu toho, kdo sem přinese svůj 

odpad, tříděný či směsný. Kdokoliv z občanů 
Ostravy totiž může odpad ze své domácnosti 
odložit do kterékoliv k tomu určené nádoby na 
území města. Výjimku tvoří pouze malé po-
pelnice na směsný odpad a nádoby na biood-
pad u rodinných domů, které slouží potřebám 
konkrétní domácnosti. Ty ale většinou bývají 
umístěny na soukromém pozemku, kam cizí 
osoby nemají přístup,“ vysvětluje Vladimíra 
Karasová a podotýká, že zejména na sídliš-
tích bývá problém s nedostatkem prostoru 
pro umístění kontejnerů na tříděný odpad, 
a dodává: „Podání podnětu k navýšení počtu 
kontejnerů, nikoliv odhánění spoluobčanů, 
kteří chtějí odložit odpad do některé z nádob 
ve městě, je jedinou možnou cestou k vyřešení 
daného problému.“ 

Hádky kvůli kontejnerům  
na tříděný odpad jsou zbytečné!

STRÁžNÍCI-OKRSKÁŘI  
MAJÍ SVÉ RAJÓNY 
I V PUSTKOVCI

Vážení�spoluobčané,�o tom,�že�u Městské�policie�Ostrava�
slouží�strážníci�-okrskáři,�kteří�mají�na�starosti�určitou�část�ob-
vodu,�jsme�vás�v našem�zpravodaji�informovali�již�několikrát.�

Chtěli�bychom�jen�připomenout,�že�obvod�Pustkovec�je�roz-
dělen�do�dvou�okrsků,�má�tedy�i své�dva�srážníky�-okrskáře.�
Víte,�který�okrskář�je�ten�váš?�Pokud�ne,�pak�navštivte�webové�
stránky,�sekce�„Okrskáři“.�Zadáním�obvodu�a konkrétní�ulice�
se�vám�zobrazí�váš�strážník-okrskář,�kterému�můžete�rovněž�
prostřednictvím�webových�stránek�zanechat�písemný�vzkaz.�

Osobně� pak� můžete� navštívit� služebnu� s  nepřetržitým�
provozem� Městské� policie� Ostrava� na� adrese� Martinovská�
1622/36,�č.t.�950�733�740.�

Denisa Jánská
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PUSTKOVECKÝ KRMÁŠ
Letošní tradiční Pustkovecký krmáš připadá na první poprázdninovou neděli 

5. září 2021. Rada městkého obvodu Pustkovec bere na zřetel nepředvídatelnost 
vyvíjející se situace kolem koronavirové epidemie, z tohoto hlediska je předčasné 
dělat přípravy širšího programu. Přesto schválila veškerá povolení pro připravo-
vané akce, a pokud to situace dovolí, bude se snažit Krmáš uspořádat. Doufáme, 
že tradičně přijede také lunapark pana Václava Tvardka. O konání akce budete 
informováni rozhlasem, plakáty a na webových stránkách Pustkovce.

Vítáme nové 
občánky Pustkovce
Hrabčík Dominik
Herudková Denisa
Žemlík Jonáš Jan
Knot Vladimír

Blahopřejem  
občanům 
Pustkovce k jejich 
významnému 
životnímu jubileu
Jánská Marta   

Kremeň Jozef  

Švancara Milán  

Drozdek Leo  

Lazar Zdeněk   

Bedrunka Jaroslav 

Kotek Pavel  

Balogová Ludmila 

Stařinsk ý Karel 

A panu Leovi Drozdkovi  
k jeho 97. narozeninám

Zastupitelstvo městského obvodu Ostrava -Pustkovec ve volebním období 1994–1998. Zleva 
sedící: Jiří Otisk, Danuše Otisková, Emil Vitásek. Zleva stojící: František Kříbek, Hana 
Kotková, Ing. Václav Hlaváč, Anna Kusýnová, Marie Tichá, Jan Dura, Čestmír Walder, 
Ing. Eliška Chodurová, Ing. Jindřich Fiala.

VZPOMÍNKA
Dne�22. května 2021�nás�

náhle�ve�věku�74�let�opustila�
paní�Danuše Otisková,�

občanka�Pustkovce�a bývalá�
starostka�městského�obvodu�
Ostrava�-Pustkovec.�Funkci�

starostky�vykonávala�
v letech�1995–1999.�Občané�

Pustkovce�paní�Danuši�
Otiskové�věnují�tichou�
vzpomínku�a srdečně�

děkují�za�její�obětavost�
a vykonanou�práci�pro�

rozvoj�městského�obvodu.

Rada městského obvodu  
Pustkovec

Dne 28 dubna 2021 byla výborem spolku zahrádkářů a letopiseckou komisí položena 
kytice k pomníku obětem 2.světové války v Pustkovci jako vzpomínka 76.výročí osvobo-
zení naší obce.

Kladení kytic k památníku 
padlým během 2. sv. války
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Cyklistická 
sezóna 

Někteří cyklisté si své kolo servisují sami, 
a tak je třeba připomenout povinnou výbavu 
jízdního kola:
•  přední odrazka bílé barvy
•  zadní odrazka červené barvy
•  dvě na sobě nezávislé brzdy
•  oranžové odrazky ve výpletu kol
•  oranžové odrazky na obou stranách 

pedálů
Mimo povinnou výbavu kolo doplňujeme 
také o:
•  světlomet s bílým světlem
•  zadní svítilnu červené barvy

Mladší cyklisté by neměli zapomínat 
na povinnost používat za jízdy ochrannou 
přilbu. Tuto povinnost ukládá cyklistům do 
18 let zákon. 
Cyklista je účastníkem silničního provozu, 
proto musí dodržovat dopravní předpisy:
•  cyklisté smějí jet jen jednotlivě za sebou
•  cyklista nesmí vozit předměty, které by 

znesnadňovaly řízení jízdního kola nebo 
ohrožovaly jiné účastníky silničního 
provozu

•  na jízdním kole se na vozovce jezdí při 
pravém okraji vozovky jen jednotlivě za 
sebou

•  jízdním kolem se rozumí i koloběžka, 
platí pro ni stejná pravidla jako pro jízdu 
na jízdním kole

• je-li zřízen jízdní pruh pro cyklisty, 
stezka nebo je-li na křižovatce s říze-
ným provozem zřízen pruh pro cyklisty 
a vymezený prostor pro cyklisty, je 
cyklista povinen jich užít

•  cyklista jedoucí na jízdním kole je také 
považován za řidiče a platí pro něj stejná 
pravidla jako pro řidiče motorových 
vozidel, takže tak jako nepatří alkohol za 
volant, nepatří ani za řídítka jízdního kola 

V dohledné době se ovšem chystá noveliza-
ce zákona, upravující pravidla provozu kol 
a koloběžek na pozemních komunikacích, 
zvláště pak na chodnících ... změny se do-
tknou zejména nejvyšší povolené rychosti.

Co bychom měli vědět dříve, než na 
bruslích vyjedeme ven?

Jezdci na kolečkových bruslích jsou chodci 
– podle ustanovení § 2, písmeno j) zákona 
č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních ko-
munikacích. To znamená, že musí dodržovat 
všechny povinnosti účastníků provozu na 
pozemních komunikacích (§ 4), ale i speci-
fické povinnosti pro chodce, a to podle § 53 
zákona 361/2000 Sb.
Mezi povinnosti bruslaře patří:
•  Na chodníku nebo na stezce pro chodce 

nesmí bruslař na kolečkových bruslích 
ohrozit ostatní chodce. Tato povinnost 
platí také pro lyžaře nebo osoby po-
hybující se na obdobném sportovním 
vybavení. 

Nebude�tedy�jezdit�rychle�a kličko-
vat�mezi�ostatními�chodci.�Na�chodníku�
se�pohybují�děti,�senioři,�lidé�s kočárky�
nebo�se�psy�a při�rychlé�jízdě�nemusí�
bruslař�dostatečně�rychle�zareagovat�
na�změnu�směru�pohybu�těchto�osob�
a může�dojít�ke�střetu.

•  Pokud není chodník schůdný nebo v mís-
tech vůbec není, pak se bruslař musí pohy-
bovat po levém kraji vozovky (stejně jako 
chodec čelem proti jedoucím vozidlům). 

Během�jízdy�při�levém�kraji�vozovky�
mohou�jet�vedle�sebe�maximálně�dva�
bruslaři.�Při�zvýšeném�provozu,�snížené�
viditelnosti� či� nepřehledném� úseku�
smějí�bruslit�pouze�jednotlivě�za�sebou.

•  Při jízdě je bruslař povinen chovat se 
ohleduplně a ukázněně, aby svým jedná-

ním neohrozil život, zdraví nebo majetek 
jiných osob ani svůj vlastní.

Na� stezce� pro� chodce� se� jezdí�
vpravo�a jednotlivě�za�sebou.

•  Na místech, kde je zřízena stezka pro 
chodce a cyklisty, na které je oddělen 
pruh pro chodce a pro cyklisty, je bruslař 
povinen používat pouze pruh vyznačený 
pro chodce.

•  Na kolečkových bruslích je možné také 
užít jízdní pruh pro cyklisty nebo stezku 
pro cyklisty. Zde platí pro bruslaře povin-
nost řídit se pravidly určenými pro jízdu 
na jízdním kole.

•  Stejně jako pro chodce pohybujícího se 
po komunikacích určených pro motorová 
vozidla platí použití reflexních prvků, 
nezapomínejte na ně zejména při snížené 
viditelnosti.

� Jezděte�pouze� tam,� kde�nemůžete�
ohrozit�ostatní.�

�Vaši�pozornost�a opatrnost�snižuje�
poslech�hlasité�hudby�ze�sluchátek�na�
uších�či�manipulace�s mobilním�telefo-
nem�za�jízdy.

�Mějte�na�paměti,�že�na�bruslích�nejde�
zastavit�ihned,�brzdná�dráha�kolečko-
vých�bruslí� je� v porovnání� s brzdnou�
dráhou�jízdního�kola�dvojnásobná.

nprap. Bc. Marika Jeličová,
vrchní inspektor oddělení prevence,

Krajské ředitelství policie  
Moravskoslezského kraje

Na kolečkových bruslích 
bezpečně
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Plán řešení prostoru v  blízkosti 
staré hasičárny řeší další část pro-
jektu studentů Katedry architektury 
vŠB-TUO. 

Pokračování ze strany 3.
Souběžně s novým využitím prostoru se 

hledá také nová vizuální podoba budovy bý-
valé hasičské zbrojnice a prostoru před budo-
vou. V rámci navrhovaného řešení bude vy-
tvořen reprezentativní prostor při vjezdu do 
části městskéh obvodu Pustkovec se začleně-
ním objektu bývalé hasičárny, který by měl po 
rekonstrukci převzít funkci obecního domu.

Součástí návrhu je také:
-  vytvoření odpočinkové zóny
-  úprava uličního profilu Pustkovecké 

ulice, návrh chodníku podél Pustkovecké
-  sjednocení povrchů v předprostoru – 

návsi
-  úprava stávajícího prostoru před restaura-

cí Kartáč 

-  úprava pietního místa, návrh vodního 
prvku

-  úprava ulice Mezi Ploty

-  úprava plochy u památníku
-  návrh orientačního systému

� Vizualizace�2014�–�Projektstudio�

� Vizualizace�konceptu�studentů�Katedry�architektury�VŠB-TUO

STAVEBNÍ PROGRAM PRO ZPRACOVÁNÍ 
URBANISTICKÉ STUDIE ŘEŠENÍ LOKALITY OBECNÍ 
NÁVES PUSTKOVEC V NÁVAZNOSTI NA OBECNÍ DŮM


